
File 8-1 

以下資訊為臺大保健中心提供，健康檢查相關問題請洽 Tel: 02-3366-2167 

The following information is provided by NTU Health Center. For more details, please contact Tel: 

02-3366-2167  

『105 學年第一期-臺灣大學交換生體檢』流程及注意事項 

Instructions for the NTU Health Exam for Incoming Exchang /Visiting Students 

 

◎ 註冊當日繳交體檢相關文件如下： 

Submit the following two health documents on the day of Registration:  

1. 國立臺灣大學交換暨訪問學生健康檢查表 

NTU Incoming Exchang /Visiting Students Health Exam Form    

2. 短期研修學生入境台灣之健康檢查表(丙表)影本- 

   Medical Examination Requirements for Students Applying for Short-Term Study in 

Taiwan(Form C) 

註:註冊日未繳交體檢表，視同未完成註冊程序，無法領取學生證。 

Note: Students who fail to submit the health documents shall be deemed not to have satisfied 

the registration requirements and shall not be llowed to collect their student cards. 

◎ 體檢時間： 

1. 9 月 9 日~9 月 23 日(上班日)， AM 8:30~10:30、PM13:30~15:00 

2. 請事先填妥國際學生一般體格檢查表基本資料部分以及註冊日前上網填寫國際學生健康

基本資料問卷，並攜帶護照及 2 吋照片 2 張。 

◎ Health exam time： 

1. Sep.9 ~23 (Business Day), AM 8:30~10:30 and PM 13:30~15:00 

2. Please fill in the basic information of NTU International Students General Health Exam Form, 

complete the International Students General Health Survey online both in advance, and bring 

your passport along with two 2-inch photos. 

 

◎ 體檢地點： 

   臺大醫院總院舊址 2 樓家庭醫學科(臺北市常德街一號，近捷運臺大醫院站 2 號出口) 

◎ Health exam place: 

   Department of Family Medicine examine,2F of the older wing of the National Taiwan 

University Hospital (1 Chan-der Street, Taipei. Near MRT National Taiwan University Hospital 

Station Exit No.2)  

◎檢查費用： 

   新臺幣 1000 元整，於當天檢查時自行繳納。 

◎Health exam fee： 

   NT$1000. It should be paid on the date of the health exam. 

 

◎檢查項目： 

◎Items of Examinations:  
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  2、結帳繳費 

持報到時領取的繳費

單，至 2 樓眼科旁收費。 

 

    3、基本檢查 

 至體檢室量身高…等檢  

查，並領取就診號碼牌。 

 

   5、X 光檢查 

持已結帳繳費單，至 1 樓

影醫部抽號碼牌檢查。 

 

  2、Pay 

Pay at the counter next 

to the Department of  

Ophthalmology on 2F  

with the invoice.  

 

    3、General exam 

Complete the general items   

in the health exam room. Take  

the number for later exam. 

 

 

   5、X-ray 

Take the paid invoice  

to the Department of  

Medical Imaging and  

take a number for  

X-ray test.(1st floor) 

1、身體檢查：先由護理人員量身高、體重、視力及聽力等項目，再至診間由家庭醫學科醫師

負責檢查。 

1. General Exam: The nurse will proceed the general items, e.g. height, weight, eye sight, 

and hearing, then the doctor will continue with the main items in the examine room. 

2、抽血檢查：包含血液常規、肝、腎功能、尿酸、血脂肪及飯前血糖等項目（請受檢者空腹

8 小時）。 

2. Blood Test: Examinee should fast for at least 8 hours prior to taking the exams.  

3、尿液檢查：尿液檢體請留取中段尿，若女性恰逢生理期，檢查前請先告知，一週內補送檢

體受檢。 

3. Urine Test: Please collect the urine sample from mid-period urination. Please inform the 

exam personnel in advance if you are on your menstrual period. 

 

4、 胸部 X 光檢查：穿著寬鬆衣物，避免穿戴金屬製品，若有懷孕請事先告知。 

4. X-Ray: Please wear tops without buttons and metal accessories. Please inform the personnel 

in advance if you are pregnant.  

 

◎檢查流程： 

     

 

 

 

 

 

 

 

※ 上述第 3、4、5、6 的流程可以互相顛倒，會依據當日現場狀況建議受檢者的檢查流程。 

 

◎ Health exam procedure: 

 

 

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   1、報到 

持體檢表報到，請先填妥

體檢表。 

 

 4.抽血、小便檢驗 

持已結帳繳費單，至 1 樓檢驗醫

學部抽號碼牌抽血、驗尿。 

6、醫師檢查、繳回體檢表 

依就診號碼至家醫部 5 診看診，

完成後將體檢表繳回 13 診。 

   1. Check-in 

Bring the health exam 

form, filled in in advance 

4. Blood & urine test 

Take the paid invoice to the  

Department of Laboratory for 

blood test and urine exam. 

(1st floor)  

6、Exam items by doctor;  

submit the health check form  

Complete the health exam in examine  

room No.5 in the Department of Family  

Medicine, and submit the exam form 

to examine room No.13. 
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※ The step 3 ~ 6 in the above procedure may be altered according to the health exam procedure 

of each examinee.  

◎注意事項及報告領取： 

1. 檢查時請攜帶本校提供之「國立臺灣大學國際學生一般體格檢查表」 
就檢，確實填寫內容及記錄體檢結果，請務必加蓋體檢醫療單位機關印章及檢查日期，將體檢表

正本繳回。（註：體檢報告完成時間，約須五至十個工作天，若需保留體檢資料請自行影印保存。） 

2. 受檢當日請穿著舒適寬鬆衣服。 

3. 已配戴眼鏡者，檢查當天請務必攜帶，以便測量矯正後視力。 

4. 若您當日無法完成抽血、小便或 X 光，請於體檢日後一週內完成，避免耽誤您領取報告的時間。 

5. 註冊當日無法繳交檢查報告者，請出示健檢費繳費收據代替，並填寫「未繳交體檢卡」報告書承

諾繳交期限。 

◎報告領取(臺大醫院專用)： 

領取時間：星期一 ~ 五：早上 10:30~12:00、下午 3:00~4:30。 

領取方式： 

1. 自行到醫院領取 : 請攜帶體檢當日結帳收據，到臺大醫院家醫科體檢報到室領取。 

2. 他人代領 : 請攜帶雙方證件、體檢費收據及委託書(體檢當日請先行向承辦人員拿取)。 

3. 請醫院代理掛號郵寄 : 請體檢當日自行附交一個回郵標準信封(貼 30 元郵票掛號信)並填

妥收件人和臺灣地址，由臺大醫院寄發體檢報告至所填寫地址。(體檢現場沒有販售郵票

及信封，若以此方式領者取報告者請事前備齊含郵資之標準信封)。 

※ 若您尚有任何體檢相關問題，請洽臺大醫院家庭醫學部 13 診陳夢蝶小姐。電話：

(02)2312-3456＃67161。（時間同上述報告領取時間） 

◎ Remarks: 

1. Please bring the “NTU International Students General Health Exam Form” provided by the 

University when attending the health exam. Fill in the details properly and register the results of the 

health exam. Please ensure that the form is stamped by the medical authority of the health exam, 

and submit the original copy to the University. (10 working days will be required for the completion 

of the health exam report, please photocopy the exam information if you need to keep them) 

2. Please wear loose and comfortable clothing to the exam. 

3. Students on prescribed lenses, please bring the lenses on the day of the exam so that 

post-treatment eyesight can be tested. 

4. If you couldn’t complete the blood test, urine test or X-ray on the exam date, please complete 

them within a week after the exam date in order to receive your exam report on time.  

5. Students who are unable to submit their exam report upon registration should submit the 

receipt of the health exam instead, and write “Delayed Health Exam report” submitted.  

 

◎ How to get Health report (Just for NTU hospital): 

Pick-up time: Monday-Friday, 10:30~12:00 and 15:00~16:30. 
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Pick-up ways: 

1. Back to NTU hospital draw by yourself :  

Please bring the receipt of the health exam when picking up the exam report at the Department of Family 

Medicine examine room. 

2. Entrust someone acts for you : 

Please bring three things: The ID certificates of your and who you entrusted; the receipt of the 

health exam; The warrant (Please draw form the clerk of the Department of Family Medicine.) 

3. Entrust NTU hospital acts for you to post the Health report:  

Please bring an envelope and addressed it Taiwan address. Prepare a $30 postage stamp and stick it 

on the envelope. Submit the envelope to clerk of the Department of Family Medicine. And then, 

NTU hospital will post the Health report for you. (At the Department of Family Medicine does not 

sale stamps and envelopes. (If you would like to use this way to get Health report, please get all 

above things ready beforehand.) 

※ 若您尚有任何體檢相關問題，請洽臺大醫院家庭醫學部 13 診陳夢蝶小姐。電話：

(02)2312-3456＃67161。（時間同上述報告領取時間） 

 

 

※ Should you have any questions concerning the health exam, please consult Ms. Chen, the Senior 

Nurse at the Department of Family Medicine examine room No.13, National Taiwan University 

Hospital. ((02)2312-3456＃67161, office hour same as the pick-up time above)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


